

# PARROQUIA DE SANT VICENÇ DE SARRIA SUPPLEMENT DE FULL DOMINICAL

Any 32, núm. 46, Diumenge XXXIII de durant l'Any, 13 de novembre de 2011.

## SEGUEIX DIENT "SÍ" A LA TEVA ESGLÉSIA. N'ETS CORRESPONSABLE!



**L'Església  
amb tu, amb tots**

Germanor - Dia de l'Església Diocesana 2011



**Participa-hi**

Encara, una vegada, cal recordar el missatge del cartell: "L'Església amb tu, amb tots. Participa-hi". Amb motiu del "Dia de l'Església Diocesana" i de la col·lecta de "Germanor", els bisbes ens ofereixen les seves reflexions. La del nostre Pastor diocesà, al "Full Dominical", és de lectura obligada. Tot amb tot, ens ha agradat particularment un escrit del jove bisbe Raúl Berzosa, pastor de la petita diòcesi de Ciudad Rodrigo. És una carta en la qual afirma que *"l'Església ens acompanya i ens ajuda perquè és mare i germana. És mare en quant ens fa néixer a la fe i ens lliura el millor que hi ha en ella: la presència viva de Jesucrist. I és germana perquè ens acompanya, personalment i com família, en els moments més importants i decisius de la nostra vida. Si se'm permet, afegeixo un altre matís important: l'Església és també 'filla' nostra, en el sentit que, encertada i bellament, va escriure José Luis Martín Descalzo. Perquè l'Església ens fa i al mateix la fem. Ella es responsabilitza de nosaltres, però nosaltres som responsables d'ella. ¿De quina manera? Participant activament en les quatre dimensions en les quals ha de créixer al mateix temps per a ser Església de veritat. A saber: sentir-me i fer comunitat viva; tenir atreviment i coratge per anunciar, sense complexos, Jesucrist i la Bona Nova de l'Evangelí; celebrar, amb dignitat i respecte, els misteris de la nostra fe; i atendre, des de la pràctica de l'amor cristià (que és àgape, de donació i total gratuïtat) als nostres germans més necessitats".* Són paraules ben suggerents, que ens han de fer pensar que si l'Església és "mare", "germana" i fins i tot "filla", avui – i en tota circumstància en què se'ns recorda el deure de ser-ne corresponsables- no li podem donar una "propina"!

**CADENA DE PREGÀRIA PER LES VOCACIONS.** En el mes de novembre, els dies 18 i 28, la diòcesi de Barcelona té encomanada la pregària per les vocacions. Oferirem uns fulletons per utilitzar en la pregària de l'adoració al Santíssim. Us proposem d'aplegar-nos aquests dos dies, de 7 a 8 del vespre a la Capella del Santíssim, per a fer la pregària de Vespres amb aquesta intenció.

**EL COST D'UNES REPARACIONS.** La caiguda d'un llamp aquest estiu produí una avaria, la qual afectà bàsicament la instal·lació de les campanes i també alguns equips electrònics, com l'equip de so, els protectors de llum, etc. En la revisió que es va dur a terme es va verificar que calien dues reparacions urgents, per tal de deixar el parallamps en funcionament i dins la normativa vigent. S'havia de reparar la presa de terra que tenia una lectura de 84 ohm, (quan el màxim permès és de 10 ohm) i substituir la punta del parallamps per a donar protecció a la totalitat de la nau de l'església. A l'efecte, es va instal·lar un seguit de protectors contra les sobretensions transitòries induïdes, tant a l'escomesa elèctrica com a la instal·lació de les campanes. Aquests protectors actuen derivant la tensió induïda del llamp, que entra per la xarxa elèctrica, a la presa de terra, evitant que es cremin aparells i instal·lacions. D'altra banda s'ha hagut de re-condicionar l'escomesa elèctrica que alimenta l'església, per tal de posar al dia el subministrament que actualment passa per un comptador totalment obsolet. També s'han substituït bombetes foses de descàrrega i de sodi, que van ser instal·lades el 2005, i ja els restava poca durada. Totes aquestes reparacions han tingut un cost de 7. 600 €! Cal tenir-ho present en els nostres donatius. I per les festes de Nadal haurem de passar les bosses...

**ESPLAI SANT VICENÇ.** Aquest cap de setmana els nois i noies de l'esplai, acompanyats dels seus monitors, han marxat al Montseny, a un poblet anomenat Gualba on els esperen moltes aventures i enigmes per descobrir.

**HORARI HABITUAL DEL CURS.** Missa: Feiners: 8:00, 10:00 i 20:15. Dissabtes i Vigílies de festa: 19:15. Diumenges: 8:30, 10:00, 11:30, 13:00 i 20:15 (Castellà) **Confessions:** dies feiners de 8:45 a 10:00 i de 19:45 a 20:00, i un quart d'hora abans de les Celebracions dominicals. **Despatx Parroquial:** dilluns, dimecres i divendres, de 17:30 a 20:00 (exceptuant festes i vigílies de festa). Durant el mes d'agost només hi haurà despatx els dimecres. **Càritas Parroquial:** (entrant per c/ Arquitecte Mas, 3). Dimecres, de 9:00 a 12:00. Tel: 93 203 03 39. **Adreces:** Rectoria i **Despatx parroquial** – c/ Rector Voltà, 5.– 08034 Barcelona. Tel: 93 203 09 07. **Centre Parroquial** – c/ Pare Miquel de Sarrià, 8. Tel: 93 203 97 72.

# Nota ante las elecciones generales de 2011 de la Comisión Permanente del Episcopado

1. El próximo día 20 de noviembre estamos todos convocados a las urnas. Con este motivo, los obispos ofrecemos a los católicos y a cuantos deseen escucharnos algunas consideraciones que ayuden al ejercicio responsable del deber de votar. Es nuestra obligación de pastores de la Iglesia orientar el discernimiento moral para la justa toma de decisiones que afectan a la realización del bien común y al reconocimiento y la tutela de los derechos fundamentales, como es el caso de las elecciones generales.
2. En su discurso sobre los fundamentos del derecho, pronunciado el mes pasado ante el Parlamento federal de Alemania, el Papa recordaba que “el cristianismo nunca ha impuesto al Estado y a la sociedad un derecho revelado, un ordenamiento jurídico derivado de una revelación. Se ha referido, en cambio, a la naturaleza y a la razón como verdaderas fuentes del derecho [...], la razón abierta al lenguaje del ser”. Nosotros hacemos nuestras consideraciones desde ese horizonte de los fundamentos prepolíticos del derecho, sin entrar en opciones de partido y sin pretender imponer a nadie ningún programa político. Cada uno deberá sopesar, en conciencia, a quién debe votar para obtener, en conjunto, el mayor bien posible en este momento.
3. No se podría hablar de decisiones políticas morales o inmorales, justas o injustas, si el criterio exclusivo o determinante para su calificación fuera el del éxito electoral o el del beneficio material. Esto supondría la subordinación del derecho al poder. Las decisiones políticas deben ser morales y justas, no sólo consensuadas o eficaces; por tanto, deben fundamentarse en la razón acorde con la naturaleza del ser humano. No es cierto que las disposiciones legales sean siempre morales y justas por el mero hecho de que emanen de organismos políticamente legítimos.
4. En concreto, como ha señalado el Papa en agosto, aquí en Madrid, la recta razón reconoce que hemos sido creados libres y para la libertad, pero que no actúan de modo conforme con la verdadera libertad quienes “creyéndose dioses, piensan no tener necesidad de más raíces y cimientos que ellos mismos; desearían decidir por sí solos lo que es verdad o no, lo que es bueno o malo, lo justo o lo injusto; decidir quién es digno de vivir o puede ser sacrificado en aras de otras preferencias; dar a cada instante un paso al azar, sin rumbo fijo, dejándose llevar por el impulso de cada momento”.
5. Por todo ello, hemos de llamar de nuevo la atención sobre el peligro que suponen determinadas opciones legislativas que no tutelan adecuadamente el derecho fundamental a la vida de cada ser humano, desde su concepción hasta su muerte natural, o que incluso llegan a tratar como un derecho lo que en realidad constituye un atentado contra el derecho a la vida. Son también peligrosos y nocivos para el bien común ordenamientos legales que no reconocen al matrimonio en su ser propio y específico, en cuanto unión firme de un varón y una mujer ordenada al bien de los esposos y de los hijos. Es necesario promover nuevas leyes que reconozcan y tutelen mejor el derecho de todos a la vida, así como el derecho de los españoles a ser tratados por la ley específicamente como “esposo” y “esposa”, en un matrimonio estable, que no quede a disposición de la voluntad de las partes ni, menos aún, de una sola de las partes.
6. La grave crisis económica actual reclama políticas sociales y económicas responsables y promotoras de la dignidad de las personas, que propicien el trabajo para todos. Pensamos en tantas familias, carentes de los medios necesarios para subvenir a sus necesidades más básicas. Pensamos también en el altísimo porcentaje de jóvenes que nunca han podido trabajar o que han perdido el trabajo y que, con razón, demandan condiciones más favorables para su presente y su futuro. Son necesarias políticas que favorezcan la libre iniciativa social en la producción y que incentiven el trabajo bien hecho, así como una justa distribución de las rentas; que corrijan los errores y desvíos cometidos en la administración de la hacienda pública y en las finanzas; que atiendan a las necesidades de los más vulnerables, como son los ancianos, los enfermos y los inmigrantes.
7. El ordenamiento jurídico debe facilitar el ejercicio efectivo del derecho que asiste a los niños y jóvenes a ser educados de modo que puedan desarrollar lo más posible todas sus capacidades. Debe evitar imposiciones ideológicas del Estado que lesionen el derecho de los padres a elegir la educación filosófica, moral y religiosa que deseen para sus hijos. En cambio, ha de ser facilitada la justa iniciativa social en este campo. La presencia de la enseñanza de la religión y moral católica en la escuela estatal - como asignatura fundamental opcional - es un modo de asegurar los derechos de la sociedad y de los padres que exige hoy una regulación más adecuada para que esos derechos sean efectivamente tutelados.
8. Recordamos de nuevo que se reconoce la legitimidad moral de los nacionalismos o regionalismos que, por métodos pacíficos, desean una nueva configuración de la unidad del estado español. Y también, que es necesario tutelar el bien común de la nación española en su conjunto, evitando los riesgos de manipulación de la verdad histórica y de la opinión pública por causa de pretensiones separatistas o ideológicas de cualquier tipo.
9. Una sociedad que quiera ser libre y justa no puede reconocer explícita ni implícitamente a una organización terrorista como representante político de ningún sector de la población, dado que el terrorismo es una práctica intrínsecamente perversa, del todo incompatible con una visión justa y razonable de la vida.
10. Ante los desafíos que se presentan a la comunidad internacional, son necesarias políticas guiadas por la búsqueda sincera de la paz, basadas en el respeto al derecho, nacional e internacional, así como en la promoción del entendimiento y de la solidaridad entre los pueblos y las culturas. Pedimos al Señor de la paz y a su Madre santísima que iluminen a quienes vamos a votar, para que lo hagamos de manera verdaderamente libre y responsable.